
PROTOKÓŁ Nr 2/19 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 11 marca 2019 roku 

 
W dniu 11 marca 2019 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w Urzędzie Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Adam Dembowski -  Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jarosław Adam Mikielski -  Członek Komisji Rewizyjnej 

4. Pan Jan Krzykwa – Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 1). 

 

1. Pan Bogdan Duś – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

2. Pan Damian Dębowski – Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

3. Pani Joanna Stankiewicz - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

4. Pan Stanisław Dąbrowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

5. Pan Tadeusz Łanczkowski – Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 2). 

 

1. Pan Sławomir Przekop – Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Szyszkowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

3. Pan Piotr Stasiński - Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

4. Pan Piotr Krzysztof Andruszkiewicz – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

5. Pan Walenty Wałejko – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

6. Pan Tomasz Zamojski – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy 

2. Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy 

3. Pani Teresa Klejmont - Skarbnik Gminy 

4. Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy 

5. Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Wiżajnach – Pani Alicja Zajączkowska 

6. Kierownik Świetlicy Gminnej w Wiżajnach – Pani Małgorzata Danielewicz 

7. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wiżajnach – Pani Krystyna Anna Gałażyn 

8. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach – Pani Mirosława Wierzchowska 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
00 

i powitał wszystkich 

zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wiżajnach za 2018 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Świetlicy Gminnej w Wiżajnach za 2018 rok. 
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6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wiżajnach za 2018 

rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2018 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Rodzinie na lata 2017 – 2024 za 2018 rok. 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez naszą jednostkę samorządu 

terytorialnego, oraz informacje o strukturze zatrudnienia oraz faktycznie poniesionych 

wydatkach na wynagrodzenia nauczycieli. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego w Gminie Wiżajny na 

 2020 rok. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

12. Sprawy bieżące. 

13. Wolne wnioski.  

14. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy są uwagi do proponowanego 

porządku obrad. Z braku uwag zapytał, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad. Za 

oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący Rady Gminy 

stwierdził, że porządek został przyjęty. 

 

Do p-ktu 3 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie protokołu  

z poprzedniego posiedzenia. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 

przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia połączonych Komisji oddano 15 głosów, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 4 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wiżajnach za 2018 rok.  

 Kierownik Pani Alicja Zajączkowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Wiżajnach za 2018 rok.  

 Przy składaniu sprawozdania z Gminnej Biblioteki Publicznej uczestniczyły Panie z grupy 

spotkań czwartkowych działającej przy GBP w Wiżajnach. Spotkania czwartkowe w bibliotece traktują 

jako wspólne spotkania dla rozwoju intelektualnego oraz wyjście z małego lokalnego środowiska.  

 Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Wiżajnach ( załącznik nr 4) i nie wnieśli żadnych zastrzeżeń. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – biblioteka jest ważną instytucją w naszej 

gminie. Chciałbym zapytać jakie rozwiązanie Państwo Radni proponują  w związku z przeniesieniem 

biblioteki do innego budynku. Jest propozycja, żeby bibliotekę przenieść do Świetlicy Gminnej. Jednak to 

rozwiązanie nie jest dobre. Przeniesienie do mieszkania na Osiedlu Wistuć do pomieszczeń po Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej też nie jest dobre w związku z mniejszą powierzchnią i słabą lokalizacją. 

Pozostawiając bibliotekę w obecnym miejscu uwsteczniamy szkołę. Możemy skorzystać z Narodowego 

Programu Rozwoju Czytelnictwa, który ma na celu m.in. finansowe wsparcie modernizacji, budowy lub 

przebudowy placówek bibliotecznych w mniejszych miejscowościach. Można uzyskać 75% 

dofinansowania. Termin składania wniosku do 10 maja 2019 roku. Naszym wkładem w wysokości 25% 

byłaby wartość budynku przy ul. Rynek 1, który należy notarialnie przekazać dla biblioteki. Musimy 

spełnić wymagania obowiązkowe i kryteria punktowe żeby otrzymać dofinansowanie na modernizację 

budynku przy ul. Rynek 1 (poprzednia siedziba Urzędu Gminy). Wymagania obowiązkowe to: 

 Po zakończeniu zadania biblioteka będzie spełniała kryteria Certyfikatu Biblioteka +. 

 Wnioskowane zadanie uwzględnia potrzeby i oczekiwania mieszkańców ustalone za pomocą 

konsultacji społecznych przeprowadzanych na ogólnie przyjętych zasadach już na etapie 

przygotowania wniosku o dofinansowanie. 
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  Po zakończeniu zadania biblioteka utrzyma wszystkie standardy zdeklarowane we wniosku przez 

okres co najmniej 5 lat kalendarzowych po zakończeniu zadania. 

Do kryteriów punktowych zaliczamy: 

 Po zakończeniu zadania biblioteka będzie prowadziła zadania w ramach nowej oferty dla dzieci  

i młodzieży 

 Po zakończeniu zadania biblioteka będzie prowadziła zadania wykraczające poza tradycyjne 

funkcje biblioteki, skierowane do zróżnicowanych grup (dzieci, młodzież, mieszkańcy w wieku 

produkcyjnym, seniorzy). 

 Po zakończeniu zadania biblioteka weźmie udział w lokalnym partnerstwie publiczno-

społecznym na rzecz czytelnictwa. 

 Po zakończeniu zadania biblioteka będzie realizowała działania służące podnoszeniu kompetencji 

informatycznych (cyfrowych) lokalnej społeczności, przy jednoczesnym właściwym 

zaplanowaniu wyposażenia dla tak definiowanej funkcji. 

 Po zakończeniu zadania biblioteka uruchomi nowoczesny proces technologiczny wypożyczeń 

książek. 

 Przez okres 5 lat po zakończeniu zadania liczba osób korzystających z biblioteki będzie się 

zwiększała corocznie o 2%. 

 Budynek użytkowany przez bibliotekę w okresie poprzedzającym złożenie wniosku  

o dofinansowanie jest w nieodpowiednim stanie technicznym. 

 Wnioskodawca jest właścicielem gruntu, na którym jest lub będzie budynek objęty zadaniem 

trwale z tym gruntem związany lub jest właścicielem budynku objętego zadaniem trwale  

z gruntem związanego lub części takiego budynku. 

 Budynek objęty zadaniem jest wpisany do rejestru zabytków lub ewidencji zabytków. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – a co w sytuacji gdy nie uda się otrzymać 

dofinansowania z tego programu. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Mamy wyjście awaryjne. Jeśli to się nie uda 

dobudujemy 120 m
2
 za halą sportową.  

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – cieszy mnie taka zmiana i tak propozycja. W pierwszej 

kolejności próbujmy skorzystać z tego programu.  

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – proszę o remont 

szkoły, bo budynki są w stanie opłakanym. Szkoła to jest element uwsteczniania się gminy.  

 Radny Gminy Pan Tadeusz Łanczkowski -  zawsze mówiłam, że trzeba budować szkołę od 

początku. Nie ma warunków w tej szkole. 

 Radny Gminy Pan  Tadeusz Szyszkowski – co mamy dobudowywać pomieszczenia przy hali 

sportowej to może punkt przedszkolny przenieść do szkoły, a bibliotekę do ośrodka zdrowia tam gdzie 

jest punkt przedszkolny. 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – może jak się 

dobudowywać to trochę więcej zrobić pomieszczeń. W naszej szkole nie ma pracowni przedmiotowych.  

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – nikt nie mówi, że to wszystko ma być od zaraz. Musimy 

wszystko zaplanować, ale nie zakładajmy, że nam się nie uda. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – to co zaplanowane to robimy. Proszę o pomysł 

co zrobić ze szkołą. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – napisać pismo od Rady Gminy do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej w sprawie dofinansowania remontu Szkoły Podstawowej w Wiżajnach. Na początku 

zacznijmy od tego.  

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiżajnach Pani Mirosława Wierzchowska – proponuję, żeby 

skupić się na rozbudowaniu szkoły przy hali sportowej. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – najlepiej byłoby wybudować nową szkołę, 

ale w tych realiach jest to niemożliwe.  

 

Do p-ktu 5 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z działalności Świetlicy Gminnej w Wiżajnach za 2018 rok.  
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 Kierownik Pani Małgorzata Danielewicz przedstawiła sprawozdanie z działalności Świetlicy 

Gminnej w Wiżajnach za 2018 rok. 

 Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Świetlicy Gminnej  

w Wiżajnach ( załącznik nr 5) i nie wnieśli żadnych zastrzeżeń. 

 

Do p-ktu 6 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wiżajnach za 2018 rok. 

 Kierownik Pani Krystyna Anna Gałażyn przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wiżajnach za 2018 rok. 

 Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności GOPS w Wiżajnach  

(załącznik nr 6) i nie wnieśli żadnych zastrzeżeń. 

 Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski – chodzi  mi o dożywianie dzieci, tzn. między godz. 

8:00 a 9:00 zostają przywożone posiłki do szkoły, a  wydawane są po godz. 10:35. Posiłki te są zimne, 

czy można coś zrobić, żeby te jedzenie było dowożone później.  

 Kierownik GOPS  Pani Krystyna Anna Gałażyn – w umowie jest zapis, że to wykonawca ustala 

godziny wydawania posiłków z dyrektorami szkół.  

 

Do p-ktu 7 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2018 rok. 

 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Krystyna Anna Gałażyn przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

za 2018 rok. 

 Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2018 rok (załącznik nr 7) i nie wnieśli 

żadnych zastrzeżeń. 

 Radny Gminy Pan Krzysztof Piotr Andruszkiewicz – kto wchodzi w skład Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 Kierownik GOPS Pani Krystyna Anna Gałażyn – w skład komisji wchodzą: Sekretarz Gminy 

Pani Jadwiga Markowska, Pani Lidia Łowczyńska, Pani Teresa Czerwińska, Pani Alicja Łanczkowska  

i Ja . 

 Radny Gminy Pan Krzysztof Piotr Andruszkiewicz – czy komisja ma obowiązek kierować  na 

przymusowe leczenia odwykowe, bo tak jak w przypadku Pana Mieczysława Rutkowskiego nic nie było 

zrobione żeby mu pomóc.  

 Kierownik GOPS Pani Krystyna Anna Gałażyn – jeśli do komisji wpływa wniosek to musimy 

podjąć kroki, zostaje wszczęte postępowanie. Komisja sama z siebie nie może skierować na leczenie 

odwykowe. 

 

Do p-ktu 8 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

Rodzinie na lata 2017 – 2024 za 2018 rok. 

 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Krystyna Anna Gałażyn przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy Rodzinie na lata 2017 – 2024 za 2018 rok. 

 Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy Rodzinie na lata 2017 – 2024 za 

2018 rok. (załącznik nr 8) i nie wnieśli żadnych zastrzeżeń. 

 

Do p-ktu 9 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawozdanie  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

 w szkołach prowadzonych przez naszą jednostkę samorządu terytorialnego, oraz informacje o strukturze 

zatrudnienia oraz faktycznie poniesionych wydatkach na wynagrodzenia nauczycieli. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko przedstawił informację o wynagrodzeniu 

nauczycieli (załącznik nr 9) do którego zapoznani członkowie komisji nie wnieśli żadnych zastrzeżeń. 
 

Do p-ktu 10 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego w Gminie Wiżajny na 2020 rok. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – byłbym za tym, żeby  w 2020 roku nie było 

tego funduszu. Z naszego powiatu 3 gminy mają wyodrębniony fundusz  a 6 gmin nie ma tego funduszu. 

Zostanie obniżona wysokość zwrotu z budżetu państwa w roku 2020 części wydatków wykonanych  

w ramach funduszu sołeckiego z 40% na 26%. Mamy zaplanowane środki finansowe na: 

- 60 000,- zł na zakup autobusu dla Pana Michałowskiego, 

- 1000 000,0 zł dopłata do drogi powiatowej, 

- zwiększenie środków finansowych na remonty dróg, 

- 15 900,- zł ewidencja dróg i mostów, 

- naprawa mostu w miejscowości Mauda, 

- 20 000,- zł sprzęt do transmisji obrad Rady Gminy, 

- założenie fotowoltaiki dla jednostek samorządu terytorialnego - do wstępnej analizy brane są 

następujące obiekty: stacja uzdatniania wody, oczyszczalnia ścieków, Szkoła Podstawowa w Wiżajnach, 

hala gimnastyczna wraz z zapleczem szkolnym, budynek Urzędu Gminy, budynek Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Wiżajnach. Jest szansa na dofinansowanie w wysokości 85% z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego. W związku z tym będą poniesione koszta w wysokości: 

8 000,- zł przygotowanie wniosku oraz 1 200,- zł za przygotowanie dokumentacji technicznej 

(1 obiekt). 

- przygotowanie dokumentacji na plac zabaw i siłownię. 

Nie mamy, aż tyle wolnych środków, żeby wchodzić w fundusz sołecki. Nie róbmy tego funduszu w tym 

roku. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – Rada Gminy może zblokować środki finansowe. Cały 

czas powtarzam, że warto się nad tym zastanowić. Przecież i tak robimy jakieś inwestycje, a tu jest 

jeszcze zwrot z budżetu państwa.  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – myślę, że na ten temat warto porozmawiać 

z sołtysami. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont – sołtysi do końca września składają wnioski czy będą 

korzystali z funduszu. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 7 członków komisji, przeciw 6 członków, 2 

członków wstrzymało się.  Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 10). 

 

Do p-ktu 11 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2019 rok. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła wszystkie zmiany budżetu na 2019 rok.  

1. Zwiększono dochody o kwotę 159,- z refundacja wydatków za 2018 roku z zakresu USC. 

2. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 4 424,- zł zwiększenie subwencji ogólnej dla  

   gminy część oświatowa. 

3. Zmniejszono dochody i wydatki o kwotę - 1 831,- zł zmniejszenie dotacji celowej na wydatki  

   w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”. 

4. Przeniesiono plan wydatków inwestycyjnych w wysokości - 14 000,- zł z przeznaczeniem na  

opracowanie dokumentacji na instalacje fotowoltaiczne. 

 Radni nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do projektu uchwały. Za pozytywnym zaopiniowaniem 

w/w projektu głosowało 15 członków komisji, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 11). 
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Do p-ktu 12 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Wolne wnioski. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady 

połączonych Komisji Rady Gminy. 

Godzina 13
00

. 

 
Protokołowała:                    Przewodniczący Rady Gminy 
E. Buczyńska 

                            /-/ Walenty Wałejko 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

        /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

2. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

                       /-/ Bogdan Duś 

3. Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

                            /-/ Sławomir Przekop 

 


